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JUDETUL BIHOR
CONSILIUL LOCAL AL COMUNEI SANIOB
Nr.2342123.10.2019

PROCES-VERBAL

Incheiat a2i23.10.2019 in sedinta ordinara a Consiliului local al comunei Saniob,
stabilitd qi convocatd prin dispozitia primarului nr.100/16.10.2019 , sedinta care a avut loc la
sediul administrativ al acestei institutii publice, ora 1 1.00.

Laprezenta sedinta au participat urmatorii consilieri: Zatyko Jacint -viceprimar, Zafitko
Stefun-Adalbert, Kiss Istvan-Matyas, Kiss Stefan-Alexandru, Laszlo Sandor, Ungur Andrei-
Ioan, Erdei Ddnut-Eagen, Buzas loun-Nicolaie, Torok lanos, Torok Cornel-Marcel, Opre
Viorel-Florian.

Nu a absentat nici un consilier.
Au participat de drept: D-ul Molnar Jozsef - primar .,si d-na Mela Maria-Elena -

secretar.

S-a constatat ca sedinta este statutarl, participind 11 consilieri locali din totalul de 11
consilieri in functie.

d-l primar inviti la propuneri pentru alegerea preqedintelui de gedinfd.
D-l Zatyko Jacint propune pe dl Kiss Istvan-Matyas. Alte propuneri nu mai sunt, astfel, este ales cu

unanimitate de voturi dl Kiss Istvan-Matyas, adoptdndu-se Hotarat'ea nr.59.

Dl Kiss Istvan-Matyas - presedinte de sedinta, la invitatia d-lui primar, a preluat conducerea
qedin{ei qi a supus spre dezbaterea Consiliului local al comunei Saniob, Ordinea de zi a sedintei
ordinare, av6nd urmltoarele puncte:

1. Alegerea preqedintelui de qedinfl.
2. Proiect de hotlrflre privind aprobarea ordinii de zi pentru gedin(a ordinari din

data de 23 octombrie 2019.
3. Proiect de hotirire privind aprobarea procesului verbal de la qedin(a ordinarl a

consiliului local din 20.08.2019.
4. Proiect de hotirire privind aprobarea contului de incheiere al exercifiului bugetar

al comunei Saniob pe trimestrul III, anul2019.
5. Proiect de hotirflre privind rectificarea bugetului comunei Sflniob pe anul 2019.
6. Proiect de hotlrire privind aprobarea Actului Constitutiv gi a Statutului actualizat

al Asocia{iei de Dezvoltare Intercomunitari Biharia-Sllard
J. Proiect de hotlrflre privind desemnarea reprezentantilor Consiliului local al

comunei Saniob in Consiliul de Administratie al Scolii Gimnaziale ,,Szent Istvan,, Saniob
8. Proiect de hotirflre privind constituirea echipei mobile care asigurl interven{ia de

urgen{I in cazurile de violenfl domestici in comuna Sflniob
9. Proiect de hotlr6re privind stabilirea domeniilor serviciilor publice qi a locurilor in

care contravenien{ii persoane fizice vor presta activit5{i in folosul comunitfl{ii
10. Proiect de hotlrire privind aprobarea structurii organizatorice gi a statului de

func{ii pentru aparatul de specialitate al Primarului Comunei Siniob
11. Proiect de hotlrflre privind aprobarea modului de valorificare a masei lemnoase

proveniti din partida 50044 qi 50045 PR Sflniob.
12. Proiect de hotirire privind aprobarea indicatorilor tehnico-economici la obiectivul
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de investitii : Lucrari de moderntzare adrumului comunal DC 2A de la Km:2+120r5 (Centru
Satului Cenalos) pana laKM:4+000.00 (Intalnire cu DJ 767,,,SOROMPAU")

13. Diverse

Dl Kiss Istvan-Matyas, presedintele de sedin![ supune la vot proiectul de hotir6re privind

aprobarea ordinii de zi. Astfel a fost adoptati Hotararea nr.60, cu 11 voturi pentru, 0 voturi

impotriva si 0 abtineri.

La punctul trei din ordinea de zi, d-na secretar a pus la dispozitia consilierilor locali
procesul verbal al sedintei ordinare din 20.08.2019 pe care, presedintele de sedinta l-a supus spre

aprobarea Consiliului local .

Drept urnare procesul verbal a fost aprobat cu 11 voturi pentru, 0 impotriv6 gi 0 ablineri,
adoptandu-se Hotararea nr.61.

La punctul patru din ordinea de zi, Proiect de hotlr6re privind aprobarea contului
de incheiere al exerci{iului bugetar al comunei Saniob pe trimestrul III, anul20L9, d-l primar

pr ezintd. raportul de specialitate gi proiectul' de hotdr6re..

Dl preqedinte de qedinfd invitS la discufii.
Nu se inscrie nimeni.

dl. Preqedinte Kiss Istvan Matyas supune Ia vot proiectul de hotdrdre, punctul patru al

ordinii de zi, adoptandu-se Hotararea nr.62, cu 11 voturi pentru, 0 voturi impotriva si 0 abtineri .

La punctul cinci din ordinea de zi, Proiect de hotirire privind rectificarea bugetului

comunei Siniob pe anul 2019, dl primar prezintd materialul qi aratd cd a fost aqteptatd

suma de la AFIR, care a intrat abia pe data de 16 octombrie, moment in care a qi fost
programatd qedinfa. Banii au fost repartizali astfel: suma de 50 mii lei pentru acoperi;ul

Ecolii din Sfdrnaq, pentrubirouri, unde avem cdteva calculatoare qi telefoane foarte vechi,

am alocat suma de 20 mii lei, pentru construire $opron acoperit pt utilaje suma de 88 mii,
iar pentru reabilitare exterior Cdmin Cultural Ciuhoi am alocat suma de 82 mii lei. Pentru

cdmin Ciuhoi a mai fost alocat6 suma de 20 mii lei, provenitd din vdnzarea terenului
aferent construcliei magazinului din Ciuhoi, sumd din care s-a renovat interiorul
cdminului cu muncitorii primdriei. Lucrdrile au fost discutate qi planificate pentru a fi
finalizate anul acesta. Aqa cum a mai fost discutat la inceput de an, banii trebuie utiliza[i
qi consumafi, ca la sf6rqit de an sd nu mai avem bani in cont, pentru cd nu se Etie

niciodat6, s-a mai intdmplat ca la sf6r;it de an sd fim obligali sd vdrsdm tot disponibilul qi

sd rdmdnem fdrd aceqti bani. Eu cred cd lucrdrile pentru care am alocat sumele sunt

importante qi necesare. $i satele Ciuhoi Ei Sfdrnag aparfin comunei noastre, la Cenalog

;tim c5"s-a investit pentru o parte de asfalt, urmdnd s[ se investeascd in continuare pentru

asfaltarea celeilalte porfiuni de drum.

dl Zatyko Stefan-Adalbert, presedintele comisiei de specialitate, aratd cd materialul a

fost studiat in comisia de specialitate qi constatd cd, aqa cum s-a vdzut qi in incheierea exercifiului

bugetar, chiar dupd trimestrul III a rdmas o sumd destul de mare neutilizatl qi neconsumatd, din

pdcate, care va fi foarte greu si o folosim la sfdrEitul anului. intrucdt d-na contabild nu este qi nu

am reuqit sd verific[m sumele nefolosite, propun sd amdndm acest proiect de hotdrdre pentru

urmdtoarea qedin![ ca s5 putem s[ discutlm qi sd reimpdr,tim toate sumele.

Dl primar arutd cd" aqa cum a spus ;i dl consilier suntem in luna octombrie. Dacd

amdndm rectificarea pe luna noiembrie, nu e sigur co vom reuqi sd facem lucrdrile, in plus vor



rdmdne gi cu banii in cont, acolo unde doreqte dl consilier. Sd ca sd clarificdm suma din excedent,
qtili foarte bine cd avem o datd suma pt investifia DC2A, canalizarea care se va frnaliza luna
viitoare, avem un drum de acces pe care trebuie s5-l facem noi spre stafia de epurare qi niqte sume
pentru pietruire qi salarii. in concluzie nu sunt ni;te sume care nu se pot folosi. Noi, cu propunerea
d-voastrd, nu cred cd ne vom mai putea incadra in realizdrile respective. Dar dacd cineva dintre
consilieri are vreo problemd cu investiliile propuse de mine qi care sunt discutate de ani de zile qi
crede cd are propuneri mai importante vreau sd le aud. Dacd am fi la mijlocul anului, nu ag spune
nimic' Acum au intrat banii, am muncit la repartizarea lor, am vorbit cu consilierii din fiecare sat,
am cerut acordul lor qi consider cd ne putem permite amdnarea.

Dl Kiss Stefan, aratd, cd dacd. ar fi ftcut in septembrie qedinfa, nu era in aceastd situafie.
Dl primar aminteqte cd banii au intrat in 16 octombrie de la AFIR qi nu avea cum. Nu a

depins de mine. Cum au intrat, cum a dat drumul la qedinfd.
Dl Oprea Viorel atatd cd pe el ca qi consilier il intereseazd,toate satele din comun[. De

ce sd amdndm? La Ciuhoi gi la SfAmaE nu s-a realizat aproape nimic. Md bucur c6la Cenalo$ s-a
investit in drum. Nu sunt de acord s6 am6ndm.

Dl Kiss Stefan intreabd dacd crede cd se va frnalizap6nd la sfhrqitul anului? Dac6 vin
ploile?

Dl Laszlo Sandor, aratd, cd. adevdrul este cd tot anul s-a stat, s-a g6ndit, s-a a;teptat.
Practic, nici eu nu vdd cum am putea efectua pAnd la sffirqitul anului atdtealucrdri. N-am realizatin
10 luni nici un sfert din ce a fost planificat, iar acum in 2 luni credem cd putem realizarestul?
Referitor la amdnare o eu zic cd o sdptdm6nd se mai poate sta qi se vor putea ?mp6r{i banii aga cum
trebuie.

Dl primar cere explicalii pentru ce se considerd cd peste o sdptdmand se poate lucra qi
acum nu se poate? Dacd considerafi cd timpul este scurt, atunci mai am6ndm 10 zile ca sd fie qi
mai scurt.

Dl Zatyko Stefan, rdspunde cd dl primar nu are dreptul sd solicite explicafii, deoarece
Consiliul local este cel care decide.

Dl Buzas Nicolaie aratd, cd" nici el nu este de accord cu am6narea. SI inceapd lucrdrile,
banii sunt, vom vedea cdnd vom termina. Chiar qi la Ciuhoi caminul cultural arat6 deplorabil.

Dl Zatyko Stefan aratd cd,lucrdrile putea incepe mult mai devreme, dar dl primar aimpiedicat acest lucru, pe motiv cd a depus proieit european, care p6nd la urm6 nu s-a finalizat.
Dl primar aratd' cd' proiectele au fost depuse ;i pentru Cenaloq Ei pentru Ciuhoi, au fosteligibile dar frr[ finanfare.

in final, dl. Preqedinte Kiss Istvan Matyas supune la vot proiectul de hotdrdre, punctul cincial ordinii de zi, adoptandu-se cu majoritatl absiluta Hotararea nr.63, cu 6 voturi pentru(consilierii ; Ungur Andrei-Ioan, Erdei Ddnut-Eugen, Buzas loqn-Nicolaie, Torok lanos, Torok
9orn.el-\.9lcel, opre Viorel-Florian), 5 voturi imp-otri,va (Zatyko Jacint -viceprimar si consilierii
Zatyko Stefan-Adalbert, Kiss Istvan-Matyas, xitt str|or-,liexandru, Laszlo Saidor) si 0 abtineri .

La punctul qase din ordine a de zi, Proiect de hotarare privind privind aprobareaActului Constitutiv gi a Statutului actualizat al Asocia(iei de Dezvoltare rntercomunitarl
Biharia-Srlard , d-l primar prezintd.raportul de specialitate ;i invita la propuneri pentru celelalte 2pozilii in AGA.

Dl zxyko Stefan, propune pe dl viceprimar qi pe dl Kiss Istvan Matyas. Alte propuneri
nu mai sunt.

dl' Preqedinte Kiss Istvan Matyas supune la vot proiectul de hot6r6re, punctul qase
al ordinii de zi, adoptandu-se Hotararea nr.64rcu il voturi p"rriru, 0 voturi impotriva si 0 abtineri



La punctul qapte din ordinea de zi, Proiect de hotlr6re privind desemnarea
reprezentantilor Consiliului local al comunei Saniob in Consiliul de Administratie al Scolii
Gimnaziale ,rSzent Istvan, Saniob, d-na secretar prezintd Raportul de specialitate qi proiectul
de hotdrdre.

Dl Laszlo Sandor, propune s[ r5m6nd acea;i reprezentanli de anul trecut, adicd d-ul
consilier Kiss Stefan Alexandru si d-ul viceprimar Zatyko Jacint.

dl. Preqedinte Kiss Istvan Matyas supune la vot proiectul de hotdrdre, punctul Eapte
al ordinii de zi, adoptandu-se Hotararea nr.65, cu 11 voturi pentru, 0 voturi impotriva si 0
abtineri.

La punctul opt din ordinea de zi, Proiect de hotirire privind constituirea echipei mobile care
asigurl interven{ia de urgenfl in cazurile de violen{I domestici in comuna Siniob, d-na
secretar prezintd Raportul de specialitate qi proiectul de hotdr6re.

Dl preqedinte de qedintd invit6 la discufii.
Nu se inscrie nimeni.

dl. Preqedinte Kiss Istvan Matyas supune la vot proiectul de hotdrdre, punctul opt al
ordinii de zi, adoptandu-se Hotararea nr.66, cu I I voturi pentru, 0 voturi impotriva si 0 abtineri .

La punctul noud din ordinea de zi, Proiect de hotdrffre privind stabilirea domeniilor
serviciilor publice qi a locurilor in care contravenien{ii persoane fizice vor presta activitl{i in
folosul comunitlfii, d-na secretar prezintd Raportul de specialitate qi proiectul de hotdrdre.

Dl preqedinte de Eedin!6 invit[ la discufii.
Nu se inscrie nimeni.

dl. Preqedinte Kiss Istvan Matyas supune la vot proiectul de hotdrdre, punctul noui al
ordinii de zi, adoptandu-se Hotararea nr.67, cu 1 1 voturi pentru, 0 voturi impotriva si 0 abtineri .

La punctul zece din ordinea de zi, Proiect de hotir6re privind aprobarea structurii
organizatorice qi a statului de func{ii pentru aparatul de specialitate al Primarului Comunei
Siniob, d-na secretar prezintd, Raportul de specialitate qi proiectul de hotdrAre Ei aratd cd singura
modificare a structurii oruganizatorice constd in modificarea func{iei de secretar luat, in secretar
general al uat, conform Codului Administrativ.

Dl preqedinte de qedinld invitd la discufii.
Nu se inscrie nimeni.

dl. Preqedinte Kiss Istvan Matyas supune la vot proiectul de hotdr6re, punctul zece al
ordinii de zi, adoptandu-se Hotararea nr.68, cu 11 voturi pentru, 0 voturi impotriva si 0 abtineri .

La punctul unsprezece din ordinea de zi, Proiect de hotlrflre privind aprobarea modului
de valorificare a masei lemnoase provenitfl din partida 50044 Ei 50045 PR Sflniob, d-na
secretar p\ezintd, Raportul de specialitate ;i proiectul de hotdr6re qi aratd cd articolul 4) mai trebuie
clarificat in funclie de propunerile Consiliului local.

Dl pregedinte de Eedinld invitd la discufii.
Dl Zatyko Stefan aratd cd s-a discutat in qedin{a de Comisie, unde au stabilit

urmdtoarele: volumul de 91 mc din partida 50045 cu titlu gratuit pentru institufie, qcoli, grddinife

Ei aici mai trebuie addugat qi pentru persoanele v6rstnice care au implinit 50 ani de cdsdtorie,
conform HCL nr.56120.08.2019, adicd cei 3 mc/familie pt un numdr de 9 familii identificate.

Apoi - pentru consumul persoanelor frzice cu probleme sociale qi biserici, volumul de 99 mc
din partida nr.50044 PR. Saniob. Persoanele frzice cu probleme sociale, care pot beneficia de
lemne de foc la pretul stabilit in fisa de fundamentare, vor fi identihcate pe baza de documente
doveditoare de cdtre Comisia stabilitd conform HCL nr.3ll12.l0.2016.



dl. Preqedinte Kiss Istvan Matyas supune la vot proiectul de hotSrdre, punctul
unsprezece al ordinii de zi, adoptandu-se Hotararea nr.69, cu 11 voturi pentru, 0 voturi impotriva
si 0 abtineri .

La punctul doisprezece din ordinea de zi, Proiect de hotlrire privind aprobarea
indicatorilor tehnico-economici la obiectivul de investitii : Lucrari de modernizare 

^drumului comunal DC 2A de la Km:2+120,5 (Centru Satului Cenalos) pana laKM:4+000.00
(Intalnire cu DJ 767r,,SOROMPAU'),

Dl preEedinte de qedinfd", aratd cd materialul a fost discutat in gedinla de comisie Ei
invitd la disculii.

Nu se inscrie nimeni.
dl. Preqedinte Kiss Istvan Matyas supune la vot proiectul de hotdr6re, punctul

doisprezece al ordinii de zi, adoptandu-se Hotararea nr.70, cu 11 voturi pentru, 0 voturi impotriva
si 0 abtineri .

tn urma epuizdrii punctelor de pe ordinea de zi, dl pre;edinte de ;edinld invit6 la
disculii diverse.

La diverse:

o Discutarea necesitlfii intocmirii Nomenclatorului stradal pentru comuna Sflniob.
o Analizarea Regulamentului de organizare qi func{ionare a Consiliului local in

vederea revizuirii in qedinfa urmltoare, conform Codului Administrativ.

d-na secretar arat6, cd ea apropus cele dou6 puncte la discufii. Practic, se cunoaqte
necesitatea intocmirii acestei nomenclaturi, lucru care stagneazd, de ani de zile, problema este cd
neavdnd persoand in cadrul compartimentului de urbanism, nu are cine sd se ocupe de realizarca
acestuia. Eventual se poate realizaprin prestare de servicii, dacd suntefi de accord, conform legii.

Dl primar aratd cd, el a mai discutat problema qi cu alte primdrii, se poate rcaliza, cd
doar sunt firme de consultanld care fac orice, dar modificarea nomenclaturii stradale implicd
schimbarea tuturor documentelor de identitate, perimse de conducere, etc.

Dl Zatyko Stefan aratd cd,, in anul 2012, dl Laszlo Sandor a vrut sd depunS un proiect de
hotdrflre in acest sens, dar care nu s-a finalizat.

Dl Kiss Istvan Matyas, invitd la discufii pentru urmdtorul punct.
d-na secretar aratd, cd a pregdtit pentru qedinfa urmdtoare revizuirea Regulamentului de

organizarc gi funcfionare a Consiliului local in vederea revizuirii in qedinfa urmdtoare, conform
Codului Administrativ gi cd l-a pus la dispozilia consilierilor. De aceea solicit6 ca acesta sI fie
consultat, studiat, iar pe gedinfa urmdtoare sd se facd propuneri de revizuire.

" in continuare, preqedintele de ;edinfd invitd la alte disculii.
Dl Kiss Stefan Alexandru intreabl din ce cauzd nu au fost virafi incS banii pentru

Clubul sportiv, av6nd in vedere cd au trecut 2 luni de la aprobare?
DI primar aratd c6, nu s-a pus cu nimic impotrivd. In luna septembrie am avut Curtea de

Conturi, care s-a legat de finanfarea de anul trecut pe motiv cd nu au fost respectate anumite
proceduri legale, adicd depunere de proiecte de investifii, publicdri in monitorul official, etc. Dl
viceprimar qtie, pt cd mereu a fost solicitat de d-na auditor. Nu din vina mea nu sunt vira{i banii,
dar pAnd acum dl viceprimar nici nu m-a atenfionat. Cdnd v-a emite contabila ordinul de platd, voi
semna qi eu fbrd nici o problemd.

d-na sedretar, in completare solicit cuvdntul pentru a ldmuri unele aspecte. intradev[r in
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hotdrdrea anterioard la invederdri a fost o.prevedere legislativd care arfi obligat la unele proceduride care noi nu am linut cont' 
'i;iind ;i "azurire 

iit8, .o*un., am const atat cdacea prevederelegislativd' care impunea depunerea de proiec,"a" i"".rti1ii gi pruii.*."in -onito*r official nueste obligatorie' Probabil se practicd la orag., unJ.-.rit ,nui *rtt. "ilil;au asociafii sportive.Aqa cd nu am mai invedetut u".u p..vedere'legirrrtira. bi, punctui ;;; vedere, acest contract
;:J,i,"Tj:::ti:,?,"ffi:# are nici o regdturd"c;;;fi .*t u"t p. ;;; cu-.ra de cont,ri r-a

Dl Zatyko Stefan' aratd' cd'tt? lu se face plata,clubul sportive mai bine s-ar desfiinfa,deoarece nu are cum sd funclioneze ara rri"i o nr*rui..-pdnd acum i acumulat doar datorii.
documentuii.'ilTfi ,ffil?;ffi ,':ffJ,:;;X':,..u;f#*XU:;l;"J#;lau.panJnuf ,i,,"q,"

sdptdmana 3lr[||"1 
Stefan Alexandru atatd cd", in conclu zie, opva fi semnat qi dat la plard chiar

o alta problemd adusd in discufie de Dl Kiss Stefan Alexandru este ca in prima zi dei,fffitr ffit"nf*tlf"',:*spartd la flgani,ca sd se racd u, a.u* a. acces la locuinfele
Dl primar atatd' cd' este discutatd ;i pregrtita lucrarea de pietruire, chiar qi pentrucelelalte strdzt.
Dl Ungur Ioan intreabd ce se int6mpr6 cu propii de pe marginea drumurui?

aqteptdm,*:iJff*:ffatd 
cd este depusa cirere L o.otui ,l;i;-d;;;"ri .o. inregistrat' qi

Dl Kiss Stefan-Alexandru aratd' cd,, da existd documentul inregistrat, dar p6nd nuprimeqte delegafie de la qeful friru p"rte sd miqte un deget.Dl oprea viorel pune in disculie dilri;r;it"t f l^a sfiirnag, care este plin de gropi siffi:#3:;:"i?:f tr??g:;3Jf .T1*:,il*.ffi 
ffii'l,inrunaaei;;ilainp.op,ii€'J;:

Dl primar arutd' c'd'fiind drum communal, poate liniqtit sd se ocupe de problem, cd nu seva lega nimeni"

Dl Kiss Istvan Matyas, invitd.la discufii, d.acd,maisunt si arte probreme.Alte probleme, nu s_au mai discutat.
D-l Kiss Istvan_Matyas_ presedintele de sedinta:

_ Declar sedinfa incheiata.
Vd mullumesc!

Dreptpentru care s-a incheiat prezentulprooes verbal.

PRESEDINTE DE SBDINTA
KISS ryIVAN A,Ury{g
\_,_ _-

SECRETAR
MELA MARIA-ELENA
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